



Chelovek. 2013-2024

ISSN 0236--2007

URL - <http://chelovek-journal.ru>

All right reserved

Issue 1 Volume . 2010

The cosmoses of different order of magnitude

Pavel Chernosvitov

Abstract

The interrelation between the Chaos, the Natural Cosmos and the Cosmos of Culture is considered. The author affirms that the nature of this interrelation is hierarchical, but not strictly hierarchical. The place of the emerging global level of organization of Culture is considered. Postmodernism perceives the World of Culture as a Chaos and in fact one can see process of chaotisation of this World. The author makes some proposition concerning possible mechanisms responsible for this process.

Keywords list (en): COSMOS, CHAOS, WORLD OF CULTURE, POSTMODERNISM, CREATIVE SELECTION

Date of publication: 01.02.2010

Citation link:

Chernosvitov P. The cosmoses of different order of magnitude // Chelovek. – 2010. – Issue 1 C. 165-172 . URL: <https://chelovek-journal.ru/s0236-20070000616-8-1-ru-626/>

Космосы разных порядков

Черносвитов Павел Юрьевич

Аннотация

Рассматривается соотношение между Хаосом, природным Космосом и культурным Космосом. Утверждается, что это соотношение носит иерархический, но не строго иерархический характер. Отдельно рассматривается вопрос о месте в этой иерархии рождающегося глобального уровня организации Мира Культуры. Постмодернизм воспринимает Мир Культуры как Хаос, и сегодня, действительно, наблюдается Хаотизация Мира Культуры. Выдвигаются предположения о механизмах, которые могут стоять за этим процессом

Ключевые слова: КОСМОС, ХАОС, МИР КУЛЬТУРЫ, ПОСТМОДЕРНИЗМ, ТВОРЧЕСКАЯ СЕЛЕКЦИЯ

Дата публикации: 01.02.2010

Ссылка для цитирования:

Черносвитов П. Ю. Космосы разных порядков // Человек. – 2010. – Номер 1 С. 165-172 . URL: <https://chelovek-journal.ru/s0236-20070000616-8-1-ru-626/>